
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 
Vedrørende L 74 - Forslag til Lov om vejafgift. 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 73 af 2. maj 2023. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra Hans Kristian Skibby (DD). 

 

 

Jeppe Bruus 

/ Mette Kildegaard Graversen 

  

17. maj 2023 
J.nr. 2022 - 13238 

  

Offentligt
L 74 - endeligt svar på spørgsmål 73
Skatteudvalget 2022-23 (2. samling)



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Ifølge lovforslaget forventer ministeren, at vognmandsvirksomhederne overvælter afgif-

ten på forbrugerne. Det offentlige er en stor transportkøber. Hvor meget skønner mini-

steren, at de årlige offentlige merudgifter for hhv. stat, regioner og kommuner bliver ved 

indførelsen af vejafgiften? 

 

Svar 

Transportopgaver, der købes af stat, regioner og kommuner, og som udføres med lastbi-

ler på 12 ton og derover, vil være omfattet af den foreslåede afgiftspligt. 

 

De konkrete omkostninger vil afhænge af hvilken type gods, der transporteres, samt 

transportafstandene for henholdsvis firmaer og den offentlige sektor og er ikke opgjort. 

 

Det skal bemærkes, at køretøjer, der tilhører forsvaret og det statslige redningsberedskab 

samt køretøjer, der tilhører politiet og vejvæsenerne er fritaget for vejafgiften.  
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